


الملخص:
هدفت هذه الدراسة إلى تشخيص أثر الصيرفة الإلكترونية على الأداء المالي للبنوك التجارية دراسة حالة بنك BNA،خلال الفترة الممتدة بين سنتي 2014,2023 وهذا من أجل الإجابة على الإشكالية المطروحة ، والتي تمحورت حول :ما مدى تأثير الصيرفة الإلكترونية على الأداء المالي للبنوك التجارية عامة و في البنك الوطني الجزائري خاصة؟، ولمعالجة الإشكالية، استعملنا المنهج الوصفي للإحاطة بالجانب النظري للدراسة بالإضافة إلى اعتمادنا المنهج التحليلي في الجانب التطبيقي وتم الاعتماد على التقارير السنوية لبنك الجزائر، كما استخدمنا برنامج EXEL وبرنامج EVIEWS9، وقد خلصت الدراسة إلى وجود أثر معنوي بين الصيرفة الإلكترونية و الأداء المالي في البنك الوطني الجزائري BNA.
الكلمات المفتاحية: الصيرفة الالكترونية،الأداء المالي ،البنوك التجارية،البنك الوطني الجزائري .BNA  


Abstract
This study aimed to diagnose the impact of e-banking on the financial performance of commercial banks, using the case of BNA Bank, during the period from 2014 to 2023. This study aimed to answer the question posed, which revolved around: What is the impact of e-banking on the financial performance of commercial banks in general, and the National Bank of Algeria in particular?، To address this problem, we used the descriptive approach to cover the theoretical aspect of the study, in addition to adopting the analytical approach for the practical aspect. We relied on the annual reports of the Bank of Algeria, and also used Excel and EVIEWS9. The study concluded that there is a significant impact between e-banking and financial performance in BNA. 
Keywords: e-banking, financial performance, commercial banks,national bank of algeria BNA.
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الملخص

 

هدفت هذه الدراسة إلى تشخيص أثر الصيرفة الإلكترونية على الأداء المالي للبنوك التجارية دراسة حالة بنك 

BNA

،خلال الفترة الممتدة بين سنتي 

2014

,

2023

 وهذا من أجل الإجابة على الإشكالية المطروحة ، والتي تمحورت 

ما مدى تأثير الصيرفة الإلكترونية على الأداء المالي للبنوك التجارية عامة و في البنك الوطني الجزائري خاصة؟

:

حول 

،

 

ولمعالجة الإشكالية، استعملنا المنهج الوصفي للإحاطة بالجانب النظري للدراسة بالإضافة إلى اعتمادنا المنهج 

التحليلي في الجانب التطبيقي وتم الاعتماد على التقارير السنوية لبنك الجزائر، كما استخدمنا برنامج 

EXEL

 وبرنامج 

EVIEWS9

، وقد خلصت الدراسة إلى وجود أثر معنوي بين الصيرفة الإلكترونية و الأداء المالي 

في البنك الوطني 

الجزائري 

BNA

.

 

الكلمات المفتاحية

الصيرفة الالكترونية،الأداء المالي ،البنوك التجارية

: 

،البنك الوطني الجزائري 

.BNA

 

 

 

 

 

Abstract

 

This study aimed to diagnose the impact of e

-

banking on the financial performance of commercial 

banks, using the 

case of BNA Bank, during the period from 2014 to 2023. This study aimed to answer 

the question posed, which revolved around: What is the impact of e

-

banking on the financial 

performance of commercial banks in general, and the National Bank of Algeria in pa

rticular?

،

 

To 

address this problem, we used the descriptive approach to cover the theoretical aspect of the study, in 

addition to adopting the analytical approach for the practical aspect. We relied on the annual reports 

of the Bank of Algeria, and also us

ed Excel and EVIEWS9. The study concluded that there is a 

significant impact between e

-

banking and financial performance

 

in BNA

. 
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